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Ref era t  f or  

Følgegruppe for  
områdeplaner for klimatilpasning  
 
Fredag den 2.  juni  2022 k l .  17:00 – 19:00 
M ø d e t  a f h o l d t e s  v i r t u e l t  
 
R E F E R AT  

1. Velkomst  
v/ Court Møller 
Court Møller bød velkommen og gennemgik dagsorden. 
Ingen bemærkninger. 
 

2. Fremtidige rammer for følgegruppe  
v/ Court Møller 
På baggrund af den store interesse fra borgere, grundejerforeninger og vejlaug vil fremtidige føl-
gegruppe møder være åbne for alle interesserede borgere, grundejerforening og interesseorgani-
sationer. De afholdes virtuelt – med tilmelding via hjemmeside. 
Der planlægges to årlige møder, som annonceres på kommunens hjemmeside og hovedsiden for 
områdeplanerne. Den oprindelige følgegruppe vil fortsat modtage invitation pr. mail.  
Formand for Klima- og Miljøudvalget, Court Møller vil lede møderne. 
Spørgsmål og taletid under mødernes er som udgangspunkt kun åben for dem der repræsenterer 
en større gruppe af borgere, herunder grundejerforeninger, vejlaug ol. 
Rudersdal Kommune inviterer ud over følgegruppemøderne til en række tekniske møder, for sær-
ligt interesserede, omkring udvalgte tekniske emner, således at der i et det tekniske forum bliver 
mulighed for at gå i dybden med konkrete tekniske problemstillinger. 
Kommentarer: 
• De fremtidige møder bør have fokus på information og dialog af generel interesse, og ikke en-

keltinteresser/enkeltsager.  
Court Møller svarede, at der på denne baggrund er besluttet at spørgsmål og taletid er som ud-
gangspunkt kun åben for dem der repræsenterer en større gruppe af borgere. 

 

3. Status for Holte, Øverød og Dronninggård  
v/ Bettina Kreiberg 
Bettina gennemgik baggrund for beslutning om at igangsætte områdeplaner:  
• Et renere vandmiljø: Rudersdal Kommune skal opfylde mål i statens vandområdeplaner om at 

forbedre vandmiljøet. 
• Politikerne vedtog ‘Spildevandsplan 2017’ med fokus på at forbedre vandmiljøet i kommunen. 
• Færre oversvømmelser: Afløbssystemet skal forberedes på fremtidens regnmængder, og bor-

gere og vigtig offentlig infrastruktur skal sikres mod oversvømmelser.  
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• Et robust afløbssystem: Afløbssystemet skal renoveres og vedligeholdes, så det er klar til de 
næste 70-100 år. 

Beslutningsprocessen, der danner grundlag for beslutningen om separatkloakering af Holte, Øve-
rød og Dronninggård blev gennemgået. 
• I 2018-2022 blev de overordnede områdeplaner udarbejdet for de i alt 13 fælleskloakerede 

områder.  
• I 2020 blev afløbsstrategi for Holte, Dronninggård og Øverød vedtaget.  
• I 2021 blev Separatkloakering af Holte, Dronninggård og Øverød endelig vedtaget med tillæg 

03 til Spildevandsplan 2017.  
• I 2022 bliver afløbsstrategi for resten af Rudersdal behandlet politisk. 

4. Status for områdeplaner for resten af kommunen.  
v/ Bettina Kreiberg 
Bettina Kreiberg gennemgik en del af præsentationen (slide 15-25) 
-  

5. Dialog med lokalområder,  
v/ Bettina Kreiberg 
Bettina Kreiberg gennemgik en præsentation om hvordan Novafos tilgår at afklare:  
- Flere deltagere efterlyste en overordnet tids- og procesplan inklusiv myndighedsarbejdet, her-

under en oversigt over hvad der udestår og hvor er planerne vedtaget.  
Kommentarer fra forvaltningen er, at der er planlagt behandling af rækkefølge sådant materiale i 
2022. Derudover har de kommende følgegruppemøderne blandt andet har til formål, at kunne in-
formere om ovenstående. 
- Ønske om en ”one-pager” vedr. mulige LAR-løsninger på egen grund.  
Novafos og Rudersdal Kommune oplyste at de vil arbejde på en sådan i efteråret. 
Danmarks Naturfredningsforening - udtrykte utilfredshed med tempoet for separatkloakeringen og 
henledte opmærksomheden på vandmiljøet og vandområdeplanerne. 
Court Møller pointerede ift. dette, at projektet i denne størrelsesorden betyder, at det tager mange 
år.  Han var enig i væsentligheden af vandmiljøet, men at der i planlægning skal balanceres mel-
lem hensyn til natur og økonomi. Endvidere pointerede han, at man rent politisk netop har ønsket 
at være mere ambitiøs i sine løsninger, end andre kommuner, ift. langtidsholdbare løsninger på at 
forbedre vandmiljøets tilstand, og at de langtidsholdbare løsninger tager længere tid. 
 
Der var fra deltager et ønske om at anlægsarbejdet med separat kloakering bliver påbegyndt, dér 
hvor der alligevel planlægges at påbegynde anlægsarbejdet af udbyggelsen af fjernvarme i Ru-
dersdal. 
Novafos pointerede at det desværre ikke nødvendigvis er hensigtsmæssigt at starte med at sepa-
ratkloakere samme steder, som der startes med at anlægges fjernvarme. 
 

6. Information om fremtidige møder  
v/ Court Møller  

• Der vil blive afholdt to virtuelle møder om året. 
• Info om møderne vil fremgå på hjemmesiden: https://www.rudersdal.dk/klimatilpasning-af-

kloakkerne 
• Man vil i god tid får en invitation og mulighed for at melde sig 
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• Oplæg på møderne optages fremadrettet, så man bagefter kan gå tilbage og høre, hvad 
der blev talt om 

 

 

 


